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Voor ons ligt alweer de tweede programmabegroting van het nieuwe college.   
“Samen door”, gekozen om het gevoerde beleid met dezelfde coalitiepartners door te 
zetten. Ondanks dat tijden veranderen en er zich steeds nieuwe situaties voordoen 
heeft ABZ vertrouwen voor de toekomst. 

Allereerst een compliment aan het college met hun ambtenaren voor de duidelijke 
uiteenzetting en leesbaarheid van de onderwerpen en programma’s.  
De aangepaste stijl zorgt ervoor dat het een duidelijk leesbaar stuk is geworden. 

ABZ is een groot voorstander van een gezond financieel beleid met een sluitende 
begroting en een realistisch beeld naar de komende jaren zonder financiële tekorten, 
ondanks dat we 2019 met een licht verlies afsluiten. 

De programmabegroting 2020  en het Perspectief 2021-2023 ziet er voor de 
komende jaren positief uit en wij bevinden ons in een stabiele omgeving. 

ABZ realiseert zich als geen ander dat prognoses voor de toekomst snel kunnen 
veranderen. Leek het financieel Perspectief na de Meicirculaire nog licht positief, na 
de Septembercirculatie was dit opgelopen naar een licht negatief resultaat. Ondanks 
deze financiële bijstellingen hebben we nog steeds positieve begrotingsresultaten 
voor de periode 2020-2023. Daarbij een weerstandsratio van 1,4 is een goede 
fundering voor de toekomst. 

Onze complimenten bij voorbaat al aan dit college. 

Ondanks dat de begrotingscijfers er voor de komende tijd positief uitzien kunnen wij 
ons geenszins permitteren een afwachtende houding aan te nemen. 

Wij vragen dan ook het college om mogelijkheden en kansen te blijven onderzoeken 
om financieel gezond te blijven en ons vermogen te doen groeien zo niet minimaal te 
stabiliseren. 

Als belangrijke constatering merken wij op dat onze burgers worden geconfronteerd 
met een kostenverhoging van de gemeentelijke belastingen op de afvalinzameling. 
Voor de andere belastingen zal de inflatiecorrectie op enkele onderdelen toegepast 
worden. Dit is ook conform het coalitieprogramma van het huidige college.  
 



 

 

Door fikse stijging in de verwerkingskosten van ons restafval zij wij genoodzaakt de 
kosten voor de ledigingen te verhogen. Het vaste tarief zal gelijk blijven zodat we er 
zelf mede voor kunnen zorgen dat scheiden van afval de kosten verlagen.  
“De vervuiler betaalt” is dan ook het principe wat dit college hanteert. Deze mening 
deelt ook ABZ.  
De hondenbelasting wordt nog 1 maal verlaagd. 

ABZ is, als veruit de grootste partij van onze gemeente, de stabiele factor die hier al 
jaren voor zorgt. Ook voor de volgende jaren zullen wij de lastenstijging voor onze 
eigen inwoners tot het minimum beperken en waar mogelijk een lastenverlichting 
aanbrengen. Zo willen we onze burgers tegemoetkomen en beschermen tegen extra 
kosten. Wel onderzoekt ABZ de mogelijkheid hierin ruimte de creëren voor meer 
financiële middelen zonder een verhoging van lasten voor onze eigen inwoners. 
Een goed financieel beleid en de doorgevoerde bezuinigingen hebben hun vruchten 
afgeworpen. 

Ondanks deze positieve woorden heeft ABZ voor 2020 zijn wensen en bedenkingen. 

 

1. Sociaal Domein  

Het programma Sociaal Domein heeft veruit de grootste werkbegroting binnen de 
financiële huishouding van onze gemeente. Het is daarom belangrijk te vernemen 
dat de gestelde doelen kunnen worden gerealiseerd. Het principe In=Uit proberen we 
dan ook te hanteren. 
Door jaarlijks minder financiële steun van onze regering ontstaat hierin voor de 
komende jaren een tekort. 
Hiervoor hebben we voor dit jaar onze reserve Sociaal Domein van 1 miljoen euro 
moeten aanspreken. Ook de op hande zijnde afkoopsom van Juzt zal ergens uit 
voorzien moeten worden.  
Echter zullen wij als gemeenteraad moeten besluiten of we dit ook werkelijk op deze 
manier oplossen of dat er naar alternatieve oplossingen gezocht gaat worden. 

- Waar denkt het college de aanstaande afkoopsom van te bekostigen en op 
 welk boekjaar komen deze kosten dan terecht? 

Sinds 2015 is er veel veranderd door de overheveling van taken op het gebied van 
het Sociaal Domein naar de gemeenten. 
Er is voor onze gemeente met haar inwoners een stabiele basis gelegd om de 
transformatie verder uit te rollen. Veranderingen bewerkstelligen en verbeteringen 
realiseren is wat dit college tot doelstelling heeft. 
 

ABZ zal de ambities en initiatieven van dit college op de voet volgen en er naar 
streven daar waar nodig te faciliteren om het zo optimaal mogelijk voor onze burger 
te maken.  



 

 

Een veilige  en sociale leefomgeving staat hier voorop. ”Niemand valt buiten de boot” 
staat dan ook rotsvast voor ABZ. 

- Zorg en welzijn is belangrijk voor onze ouderen. Woensdrecht is een 
vergrijzende gemeente. Recent hebben we kunnen vernemen dat er plannen 
ontwikkeld worden voor een verpleegtehuis voor onze ouderen in 
Hoogerheide. Kan de wethouder de status hiervan toelichten? 

- Blijversleningen kunnen worden verstrekt. Zijn hier al aanvragen voor gedaan? 
- Loopt de nieuwbouw van de basisscholen De Poorte en de Stappen op 

schema? 

2. Ruimte 

Een goede balans tussen wonen, werken, recreëren en natuur is een must. 
De ambities en initiatieven van dit college zijn verwoord in deze 
programmabegroting. 
Belangrijk voor ABZ is dat er voldoende woonruimte beschikbaar is voor alle 
doelgroepen. Voor jong tot oud. ABZ is dan ook nieuwsgierig naar de uitkomst van 
de herijking van de Woonvisie. Wij gaan er dan ook vanuit dat iedere doelgroep 
kansen krijgt op goede huisvesting.  
Om onze jeugd in onze eigen gemeente te behouden zal er gekeken moeten worden 
hoe deze te huisvesten. Om ieder jaar maar te verkondigen dat er starterswoningen 
en betaalbare huurwoningen bij moeten komen denkt ABZ dat wij als raad moeten 
onderzoeken hierin te faciliteren. Gezien de huidige prijzen op de woningmarkt is het 
bijna niet haalbaar een starterswoning te kopen. 
Zo kunnen we de jeugd behouden voor onze gemeente. 

Onze gemeente is het “groene hart” van de Brabantse Wal. Toerisme en recreatie 
zullen verder moeten worden uitgebreid om onze gemeente beter op de kaart te 
zetten, zowel nationaal als internationaal. Hiervoor zullen we de nodige initiatieven 
moeten nemen om dit te verwezenlijken. 

Het Fiets- en wielerplan voorziet o.a. hierin.  
Dit plan, in samenwerking met de initiatieven om recreatie en toerisme verder uit te 
breiden, zal er toe bijdragen Woensdrecht beter op de kaart te zetten. Dit college 
streeft ernaar een toename van recreanten te creëren. 

- Hoe denkt dit college deze toename te bewerkstelligen? 
- De omgevingswet bundelt de wetgeving en de regels voor ruimte, wonen, 

infrastructuur, milieu, natuur en water. Loopt deze implementatie op 
schema?  

De uitstoot van stikstof houdt momenteel veel plannen van onze gemeente in de 
koelkast. De wethouder heeft een uitgebreide stand van zaken weergegeven wat dit 
voor onze woningbouw betekent. 



 

 

        -    Is ondanks deze berichten onze wethouder nog steeds positief gestemd 
    over de ontwikkeling van diverse woningbouwplannen in onze kernen? 

        -    Ontstaat er, doordat er geen complete vergunningen mogen worden  
    afgegeven en ook geen voorbereidingen voor nieuwe                  
    bestemmingsplannen mogen worden uitgevoerd een overschot in  
    capaciteit bij onze ambtenaren op deze afdeling? 

3. Leefomgeving  

ABZ is verheugd te vernemen dat het wegen- en groenonderhoud naar een hoger 
niveau zijn gebracht. Na jarenlange bezuinigingen zijn we nu toe aan een fase van 
verbetering van onze leefomgeving. Het nieuwe beleid wat is ingezet is reeds 
zichtbaar op onze buitenruimten. 
Het aanpakken en verbeteren van onze speeltuintjes ligt in de lijn van het beleid. 

Optimaal gebruik maken van initiatieven, ideeën en inzet van onze inwoners vindt 
ABZ een belangrijke zaak. 
Wij zien deze initiatieven terug bij aanstaande projecten. 
 

Milieu en duurzaamheid nemen een belangrijke rol in onze samenleving. 
Inspringen op de klimaatsverandering en het uitvoeren van de Duurzaamheidsvisie 
wordt onderschreven door dit college.  
Het uitvoeringsprogramma Duurzaamheid geeft het toekomstbeleid aan. 

- De weg is vrij voor de aanleg van de eerste 50 ha zonneparken. Zijn er al           
aanvragen van initiatiefnemers ontvangen?  

- De parkeerdruk in de kern van de Raadhuisstraat neemt enorm toe. Het 
onderzoek naar een blauwe zone staat in het collegewerkprogramma. 
Recent is de uitkomst gepresenteerd aan de raad. ABZ twijfelt aan de waarde 
en uitkomst van dit onderzoek. Hoe reageert de wethouder hierop? 

- De fietspaden van Huijbergen naar Putte en naar Essen is een wens van vele 
politieke partijen. Wat is de status hieromheen? 

4. Economie 

Werkgelegenheid is belangrijk voor onze inwoners. Goede vestigingsmogelijkheden 
voor het bedrijfsleven en een gezond ondernemersklimaat voor onze ondernemers 
zijn de pijlers van succes. Wij zien in deze programmabegroting dat ons college zich 
hiervoor volledig inspant. 
Het binnenhalen van bedrijven buiten onze gemeente en de uitbreiding van bedrijven 
bij Aviolanda en Vliegbasis leveren hiervoor hun bijdrage. Dit moet voldoende 
gestimuleerd en gefaciliteerd worden. 
Gericht onderwijs in de vliegtuigsector is van groot belang voor het behoud van deze 
bedrijven op Aviolanda en Vliegbasis. Als aandeelhouder zal onze gemeente hierin 
een vooraanstaande rol moeten innemen. 



 

 

Belangrijk voor Avilanda is het bouwen van een wide-body hangar. Diverse 
financieringsmogelijkheden zijn al besproken maar heeft nog niet tot resultaat geleid. 

- Bestaat de mogelijkheid wanneer deze realisatie van de uitbreiding te lang 
 duurt Aviolanda de boot mist t.o.v. de concurrentie? 

- Wat is de huidige stand van zaken van de ontwikkeling? 

Winkelleegstand is een doorn in het oog van ABZ. De uitkomst van het 
koopstromenonderzoek kan het college hier van dienst zijn.  
Faciliteren van deze ondernemers door o.a. snelle vergunningsverlening en een 
goede infrastructuur ziet ABZ als bijdrage voor deze ondernemers. 

Afvalinzameling heeft een hoge prioriteit van ABZ. De afgelopen jaren is het 
scheidingsgedrag van onze burgers goed te noemen. Echter door de toenemende 
kosten op de afvalverwerking lopen deze kosten op. Deze kosten worden verhaald 
op de burger. De vervuiler betaalt is het principe van dit college en ook van ABZ. 

- Er wordt gestreefd naar 100 kg. restafval per jaar/per inwoner. Dan kunnen de 
kosten binnen de gestelde verhoging blijven. Denkt de wethouder dit te 
realiseren? 

- Zijn alle aan te leggen containerparkjes reeds gerealiseerd? 
- Hoe denkt de wethouder het  “bijzetten” van ongewenst afval bij deze parkjes 

te lijf te gaan? 

5. Bestuurskracht 

Veiligheid voor onze inwoners is zeer belangrijk. Ondermijnende criminaliteit moet 
worden bestreden. Duidelijkheid omtrent de kerncentrales Doel en Borsele en het 
Antwerpse havengebied is erg belangrijk. 
Het vertrouwen op het gebied van veiligheid door onze gemeente aan onze burger is 
een primaire taak van dit college. 

Dienstverlening naar onze inwoners, ondernemers, bezoekers en instellingen is van 
groot belang. De ambitie van het college om dit in deze bestuursperiode uit te 
breiden is ook de wil van ABZ. De gehele translatie van gemeentehuis naar “huis van 
de gemeente” is een positieve ontwikkeling.  

 - Hoever staat het met de aanpassing van ons gemeentehuis naar “huis van de          
 gemeente”? 

De gemeenteraad heeft gekozen de heffing van hondenbelasting van een   
baatbelasting naar een doelbelasting te brengen. Er staat nog éénmaal een verlaging 
vast. Overlast van hondenpoep is nog steeds een van de grootste ergernissen van 
onze inwoners. 
 



 

 

In 2019 is er een bedrag vrijgemaakt om op dit probleem in te spelen. 
Graag ziet ABZ of er met deze middelen voldoende opgetreden is om de overlast te 
beperken. 
- Is er al verbetering geconstateerd in deze overlast? 
-   Ten behoeve van openbare orde en veiligheid zou er een samenwerking met 
 de Belgische buurgemeenten kunnen ontstaan. Hoe ver staan wij hierin? 

Tot slot 

ABZ is positief gestemd over de programmabegroting en het perspectief 2020-2022. 
Wel blijven we de financiën kritisch volgen. 

Om dit tot een succes te maken zal de burger, Raad en College nauw met elkaar 
samen moeten werken. 

Wij complimenteren het college met deze duidelijke begroting en danken de 
ambtenaren voor hun inspanningen. 

 

 

 

 

Namens de fractie van ABZ,  

Rainier Schuurbiers, fractievoorzitter ABZ 

28 oktober 2019 

 


